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040/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Det vert innvilga talerett til ein representant frå kvart parti som ikkje er representert i 

formannskapet. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

Ber om at Teams møta vert opna 1/2 t før møtestart. 

Det vert sett opp ei ekstrasak  - sak 051/20 - og 2 orienteringar Lindås tomteselskap og Korona 

situasjonen. Sak 51/20 vart handsama før sak 50/20. 

 

Ellers ingen merknader, samrøystes 

 

FO- 040/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent med endringar. 

 

041/20: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

 



Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 041/20 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

 

042/20: Lokal aktivitetspakke for næringslivet knytt til koronaviruset 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret ber om at det vert utarbeidd eit felles kunnskapsgrunnlag 

(moglegheitsstudie) for korleis næringslivet og Alver kommune skal jobbe med strategisk 

utvikling av næringslivet framover.                                                                                           

Finansieringa på 750 000 kr skal dekkast frå næringsfondet under føresetnad av at Vestland 

fylkeskommune og lokalt næringsliv bidrar med finansiering til moglegheitsstudien, slik det er 

lagt fram i saka. 

Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er investeringsprosjekt som kan framskundast 

i samband med 1. tertialrapport. I tillegg skal rådmannen vurdere framdrift på 

investeringsprosjekt i samband med økonomiplanen 2021 – 2024.  

 

Utval for næringutvikling og drift 29.04.2020: 

Handsaming: 

Utvalet hadde ei grundig drøfting i saka. 

Utvalsleiar Stian Lavik (KrF) sette fram følgjande framlegg (framlegg 1): 

Utval for næringsutvikling og drift takkar formannskapet for å ha tatt tak i næringslivet sin 

situasjon i koronakrisa, og gjev si tilslutning til dei hovudpunkta som ligg føre frå 

administrasjonen. Vidare vil utvalet setja fram følgjande to endrings- og tilleggsframlegg til 

vedtak for kommunestyret: 

 

1. I andre avsnitt vert “næringsfondet” endra til “disposisjonsfondet”. 

"Kommunestyret ber om at Utval for næringsutvikling og drift tar eit særleg ansvar for å følgja 

opp situasjonen og tiltak for næringslivet i eit heilskapleg perspektiv i lys av koronakrisa 

framover, og at utvalet vert halde orientert også om tiltak og framdrift i denne saka." 

 

Utvalsleiar Stian Lavik (KrF) sette fram følgjande sekundærframlegg (framlegg 2): 

Utval for næringsutvikling og drift takkar formannskapet for å ha tatt tak i næringslivet sin 

situasjon i koronakrisen, og gjev sin tilslutnad til dei hovudpunkta som ligg føre frå 

administrasjonen. 

 

Utvalet vedtar at 750 000 til utarbeiding av eit felles kunnskapsgrunnlag (moglegheitsstudie) 

for korleis næringslivet og Alver kommune skal jobbe med strategisk utvikling av næringslivet 

framover blir dekt av næringsfondet, under føresetnad av at Vestland fylkeskommune og 

lokalt næringsliv bidrar med finansiering til moglegheitsstudien, og at kommunestyret elles 

følgjer opp tiltaka i vedtaket - slik det er lagt fram i saka. Utvalet vurderer dette føremålet til å 

vera dekt under fondsvedtektene sitt føremål og målsetting. 

 

Vidare vil utvalet setja fram følgjande framlegg til vedtak for kommunestyret: 

“Kommunestyret ber om at det vert utarbeid eit felles kunnskapsgrunnlag (moglegheitsstudie) 

for korleis næringslivet og Alver kommune skal jobbe med strategisk utvikling av næringslivet 



framover. 

 

Finansieringa på 750 000 kr blir dekt frå næringsfondet under føresetnad av at Vestland 

fylkeskommune og lokalt næringsliv bidrar med finansiering til moglegheitsstudien, slik det er 

lagt fram i saka. (Jfr. vedtak i sak PS 022/20 i ND). 

 

Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er investeringsprosjekt som kan framskundast 

i samband med 1. tertialrapport. I tillegg skal rådmannen vurdere framdrift på 

investeringsprosjekt i samband med økonomiplanen 2021 – 2024. 

 

Kommunestyret ber om at Utval for næringsutvikling og drift tar eit særleg ansvar for å følgja 

opp situasjonen og tiltak for næringslivet i eit heilskapleg perspektiv i lys av koronakrisa 

framover, og at utvalet vert halde orientert også om tiltak og framdrift i denne saka. 

 

Tormod Skurtveit (Ap) sette fram følgjande framlegg til nytt avsnitt 4 i rådmannen sitt 

framlegg: 

Kommunestyret ber om at både Utval for næringsutvikling og drift og Formannskapet vert 

halde løpande orientert vidare  om tiltak og framdrift i denne saka, første gong i juni. 

 

Utvalsleiar Stian Lavik (KrF), sette fram følgjande framlegg til nytt avsnitt 4: 

“Kommunestyret ber om at Utval for næringsutvikling og drift tar eit særleg ansvar for å følgja 

opp situasjonen og tiltak for næringslivet i eit heilskapleg perspektiv i lys av koronakrisa 

framover, og at utvalet vert halde orientert også om tiltak og framdrift i denne saka. 

 

Det vart først røysta over rådmannen sitt framlegg til vedtak. Framlegget fekk 0 røyster og fall. 

Deretter vart det røysta over framlegg (framlegg 1) frå Stian Lavik. Framlegget fekk 2 røyster 

(Stian Lavik,Krf, Olav Steinar Namtvedt,Sp) og fall. 

 

Stian Lavik sitt sekundærframlegg (framlegg 2) vart samrøystes vedteke. 

 

Tormod Skurtveit og Stian Lavik sitt framlegg knytt til nytt avsnitt 4 vart sett opp mot kvarandre. 

Skurtveit sitt framlegg fekk 4 røyster (Tormod Skurtveit,Ap, Yngve Walaker,Fnb, Tommy 

Øvretveit,Frp, Maya Riise, MDG, og vart vedteke mot 3 røyster (Stian Lavik,Krf, Mabel 

Johansen,H, Olav Steinar Namtvedt,Sp). 

 

ND- 022/20 uttale: 

Utval for næringsutvikling og drift takkar formannskapet for å ha tatt tak i næringslivet sin 

situasjon i koronakrisen, og gjev sin tilslutnad til dei hovudpunkta som ligg føre frå 

administrasjonen. 

 

Utvalet vedtar at 750 000 til utarbeiding av eit felles kunnskapsgrunnlag (moglegheitsstudie) 

for korleis næringslivet og Alver kommune skal jobbe med strategisk utvikling av næringslivet 

framover blir dekt av næringsfondet, under føresetnad av at Vestland fylkeskommune og 

lokalt næringsliv bidrar med finansiering til moglegheitsstudien, og at kommunestyret elles 

følgjer opp tiltaka i vedtaket - slik det er lagt fram i saka. Utvalet vurderer dette føremålet til å 

vera dekt under fondsvedtektene sitt føremål og målsetting. 

 

Vidare vil utvalet setja fram følgjande framlegg til vedtak for kommunestyret: 

“Kommunestyret ber om at det vert utarbeid eit felles kunnskapsgrunnlag (moglegheitsstudie) 

for korleis næringslivet og Alver kommune skal jobbe med strategisk utvikling av næringslivet 

framover. 

 

Finansieringa på 750 000 kr blir dekt frå næringsfondet under føresetnad av at Vestland 

fylkeskommune og lokalt næringsliv bidrar med finansiering til moglegheitsstudien, slik det er 

lagt fram i saka. (Jfr. vedtak i sak PS 022/20 i ND). 



 

Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er investeringsprosjekt som kan framskundast 

i samband med 1. tertialrapport. I tillegg skal rådmannen vurdere framdrift på 

investeringsprosjekt i samband med økonomiplanen 2021 – 2024. 

 

Kommunestyret ber om at både Utval for næringsutvikling og drift og Formannskapet vert 

halde løpande orientert vidare  om tiltak og framdrift i denne saka, første gong i juni. 

 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg om tillegg frå N.M.Aadland-H: 

Notatet «Ta vare på våre unge i krisetid – jobb og fritid» blir lagt ved protokollen for vidare 

utgreiing/oppfølging, både administrativt og politisk. Notatet er meint som innspel til moglege 

tiltak. 

 

Tilleggsframlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 042/20 innstilling: 

Kommunestyret ber om at det vert utarbeidd eit felles kunnskapsgrunnlag 

(moglegheitsstudie) for korleis næringslivet og Alver kommune skal jobbe med strategisk 

utvikling av næringslivet framover.                                                                                           

Finansieringa på 750 000 kr skal dekkast frå næringsfondet under føresetnad av at Vestland 

fylkeskommune og lokalt næringsliv bidrar med finansiering til moglegheitsstudien, slik det er 

lagt fram i saka. 

Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er investeringsprosjekt som kan framskundast 

i samband med 1. tertialrapport. I tillegg skal rådmannen vurdere framdrift på 

investeringsprosjekt i samband med økonomiplanen 2021 – 2024.  

Notatet «Ta vare på våre unge i krisetid – jobb og fritid» blir lagt ved protokollen for vidare 

utgreiing/oppfølging, både administrativt og politisk. Notatet er meint som innspel til moglege 

tiltak. 

 

 

043/20: Tilsynsavgift for tobakksvarer frå 01.01.2020 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune si tilsynsavgift for salsstader for tobakksvarer og tobakkssurrogater til forbrukar 

vert sett til kr. 3150,-. pr. år.  

For mellombelse salsstader for tobakksvarer vert avgifta sett til kr. 630,-.  

Endringa gjeld frå 01.01.2020.  

 

Utval for helse og omsorg 28.04.2020: 

Handsaming: 

Utvalet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

HO- 015/20 uttale: 

Alver kommune si tilsynsavgift for salsstader for tobakksvarer og tobakkssurrogater til forbrukar 



vert sett til kr. 3150,-. pr. år.  

For mellombelse salsstader for tobakksvarer vert avgifta sett til kr. 630,-.  

Endringa gjeld frå 01.01.2020. 

 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 043/20 innstilling: 

Alver kommune si tilsynsavgift for salsstader for tobakksvarer og tobakkssurrogater til forbrukar 

vert sett til kr. 3150,-. pr. år.  

For mellombelse salsstader for tobakksvarer vert avgifta sett til kr. 630,-.  

Endringa gjeld frå 01.01.2020.  

 

044/20: Tilleggsfinansiering prosjekt 35024 Avlaupsleidning Holmeknappen-Tveit og 36006 

Veg Holme-Tveit 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner nytt budsjett i 2020 for følgjande prosjekt:  

·  35024 Avlaupsleidning Holmeknappen-Tveit - kr 9,424 mill eks. mva. Auka på kr 2,5 mill 

eks mva vert delt likt mellom lånemidlar på vatn- og avlaupsbudsjettet.  

·  36006 Veg Holme-Tveit - kr 9,375 mill inkl mva. Tilleggsfinansieringa på kr 2,5 eks mva vert 

finansiert ved bruk av lånemidlar. Dersom kommunen får tilskot av fylkeskommunen fell 

løyvinga bort. 

 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Behandling: 

Orientering ved tenesteleiar Line Merethe Valle 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 044/20 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner nytt budsjett i 2020 for følgjande prosjekt:  

·  35024 Avlaupsleidning Holmeknappen-Tveit - kr 9,424 mill eks. mva. Auka på kr 2,5 mill 

eks mva vert delt likt mellom lånemidlar på vatn- og avlaupsbudsjettet.  

·  36006 Veg Holme-Tveit - kr 9,375 mill inkl mva. Tilleggsfinansieringa på kr 2,5 eks mva vert 

finansiert ved bruk av lånemidlar. Dersom kommunen får tilskot av fylkeskommunen fell 

løyvinga bort. 

045/20: Tilleggsfinansiering VA-anlegg Buheim, Alversund 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner tilleggsfinansiering i prosjektet VA-anlegg Buheim, Alversund. 

Auka på 3,75 mill vert delt likt på lånemidlar på vatn- og avlaupsbudsjettet. 

 

 

 



Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Orientering ved tenesteleiar Line Merethe Valle. 

Følgjande endring i rådmannen sitt framlegg til vedtak vart lagt fram i møte: 

Kommunestyret godkjenner at midlar avsett til prosjektet VA-anlegg Buheim, 

Alversund i ’2021, flyttast til 2020 i prosjektet.  

Dei 3,75 mill som må flyttast vert delt likt på lånemidlar på vatn- og avlaupsbudsjettet. 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 045/20 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner at midlar avsett til prosjektet VA-anlegg Buheim, Alversund i 

’2021, flyttast til 2020 i prosjektet.  

Dei 3,75 mill som må flyttast vert delt likt på lånemidlar på vatn- og avlaupsbudsjettet. 

 

 

046/20: Strategidokument for Nordhordland UNESCO biosfæreområde- høyring  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver formannskap er positive til at det er utarbeida eit strategidokument for Nordhordland 

UNESCO biosfæreområde 2020 – 2024.  Innspel og merknader til høyringa av 

strategidokumentet er oppsummert i saksutgreiinga.   
 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå SP,AP, KRF og H ved a.AA.Byrknes-KRF: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 

som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

FO- 046/20 Vedtak: 

Formannskapet sender saka til dei andre utvala for uttale og ber om at strategidokumentet 

som høyringa er basert på blir lagt ved saka. Sak 46/20 vert utsatt og kjem opp i neste 

politiske runde i juni 2020. 

 

047/20: Gebyrregulativ for vatn og avløp 2020, tilpassing til abonnentar med eigen septiktank 

i kombinasjon med kommunalt avløp 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner at gebyrregulativet for vatn og avløp 2020 får slikt tillegg: 

«Reduksjon i årsgebyret for abonnentar med eigen septiktank i kombinasjon med kommunalt 

avløp: 

Forbruksgebyr avløp blir redusert med kr 500 som kompensasjon for eige ansvar for 

vedlikhehald av tank. I tillegg blir forbruksgebyr avløp redusert med gjeldande sats for 

slamgebyr.» 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Orientering ved kommunalsjef Anny Bastesen.  

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

 

FO- 047/20 innstilling: 



Kommunestyret godkjenner at gebyrregulativet for vatn og avløp 2020 får slikt tillegg: 

«Reduksjon i årsgebyret for abonnentar med eigen septiktank i kombinasjon med kommunalt 

avløp: 

Forbruksgebyr avløp blir redusert med kr 500 som kompensasjon for eige ansvar for 

vedlikhehald av tank. I tillegg blir forbruksgebyr avløp redusert med gjeldande sats for 

slamgebyr.» 

048/20: Innspel til aktuelle prosjekt handlingsprogram 2021 – 2024 - byvekstavtalen 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune spelar inn aktuelle prosjekt til statsbudsjettet 2021 og handlingsprogram 2021 

– 2024 for byvekstavtalen, slik det går fram av saka 

 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedtek. 

 

FO- 048/20 Vedtak: 

·  Alver kommune spelar inn aktuelle prosjekt til statsbudsjettet 2021 og 

handlingsprogram 2021 – 2024 for byvekstavtalen, slik det går fram av saka 

 

049/20: Val av representantar til generalforsamling Aufera AS 
Valnemnda sitt framlegg vert lagt fram i møtet 

 

Valnemnda 29.04.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå Ø.Oddekalv-AP: 

Representantar til generalforsamlinga i Eufera vert Else Marie Skartveit og Jostein Borlaug. 

Varamedlem vert Dag Sætre.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

VALN- 008/20 innstilling: 

Representantar til generalforsamlinga i Eufera vert Else Marie Skartveit og Jostein Borlaug. 

Varamedlem vert Dag Sætre.  

 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Samrøystes innstilling frå valnemnda vart lagt fram i møtet: 

Representantar til generalforsamlinga i Eufera vert Else Marie Skartveit og Jostein Borlaug. 

Varamedlem vert Dag Sætre.  

 

Innstillinga frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 049/20 innstilling: 

Representantar til generalforsamlinga i Eufera vert Else Marie Skartveit og Jostein Borlaug. 

Varamedlem vert Dag Sætre.  

 

 

 



050/20: Melding/orientering til formannskapet 30.04.2020 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver formannskap 30.04.2020: 

Handsaming: 

Det vart sett opp to ekstra orienteringar: 

 

1. Lindås tomteselskap- orienteringa vart lukka jf. § 11-5 i kommunelova og § 23 

1.ledd.Samrøystes vedteke i formannskapet. J.Hellsetveit-Sp var ugild i denne 

orienteringa som varamedlem i styret, samrøystes vedteke i FO, M.I.Wergland-Sp 

møtte i orienteringa. 

2. Orientering om koronasituasjonen for kultur og idrett v/kultursjef Eirik Utne 

 

·  Status økonomi ved økonomisjef Janne Sund 

·  Status investeringar ved tenesteleiar Line M.Valle 

·  Visjon og målsettinger for en felles strategi for MIP Green Spot  ved næringssjef Tanja 

Hoel 

·  Kompensasjon ubunden tid og likebehandling barnehage ved rådmann Ørjan 

Raknes Forthun 

·  Oppstart og organisering av arbeid med mulighetsstudie for Alversund skule og 

Meland ungdomsskule – sjå vedlagt notat 

·  SFO-takstar ved rådmann Ørjan Raknes Forthun 

·  Kyrkjeleg fellesråd ved kommunens representant Astrid Aarhus Byrknes 

·      Bergen Hamn AS ved kommunens representant Astrid Aarhus Byrknes 

·  Status Korona ved rådmann Ørjan Raknes Forthun 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 050/20 Vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

 

051/20: Vedtak for å førebyggje og avgrense koronasmitte - justering 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 Målet med vedtaket er å førebyggje og avgrense smitte, beskytte sårbare grupper og 

oppretthalde nødvendig kapasitet i kommunen sine helsetenester.  

 

Kommunale bygg og aktivitetar  

Kommunen stoppar utleige av alle kommunale bygg og eigedomar og stenger idrettshallar 

og svømmehallar.  

 

Kommunen avlyser i tillegg alle arrangement, all aktivitet og opplæring i regi av kulturskulen 

og stenger dei kommunale ungdomsklubbane.  

 

Økonomisk ansvar  

Alver kommune tar ikkje økonomisk ansvar som kan følgje av tiltaka.  

 

Vedtak etter smittevernlova  

Vedtaket er heimla i smittevernlova § 1-5 og § 4-1 og gjeld frå og med 30. april 2020 til 

kommunen gjer nytt vedtak.  

 

 

 



Alver formannskap 30.04.2020: 

Behandling: 

Forslag fra SP/AP/KRF/H ved T.Larsen-H: 

Som rådmann, men endre rådmannens andre avsnitt under «kommunele bygg og 

aktivitetar»: 

Endres til: 

«Kommunen avlyser i tillegg alle arrangement, og all aktivitet og opplæring med fysisk 

deltakelse i kulturskulen. Dei kommunale ungdomsklubbene skal halda stengt.» 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

FO- 051/20 Vedtak: 

 Målet med vedtaket er å førebyggje og avgrense smitte, beskytte sårbare grupper og 

oppretthalde nødvendig kapasitet i kommunen sine helsetenester.  

 

Kommunale bygg og aktivitetar  

Kommunen stoppar utleige av alle kommunale bygg og eigedomar og stenger idrettshallar 

og svømmehallar.  

Kommunen avlyser i tillegg alle arrangement, og all aktivitet og opplæring med fysisk 

deltakelse i kulturskulen. Dei kommunale ungdomsklubbene skal halda stengt 

Økonomisk ansvar  

Alver kommune tar ikkje økonomisk ansvar som kan følgje av tiltaka.  

 

Vedtak etter smittevernlova  

Vedtaket er heimla i smittevernlova § 1-5 og § 4-1 og gjeld frå og med 30. april 2020 til 

kommunen gjer nytt vedtak.  
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